
 
Årsmelding for Nord-Østerdal Skyttersamlag 2001                                         Side 1 

 

 

Årsmelding for 2001 
 
1. Samlagets tillitsmenn i 2001 
Styret: Personlig  vara 
Formann John Westgård Vingelen 01-02 Arne Brendryen Folldal 01-02 
Nestformann Idar Moseng Nora 01-02 Arne M. Stenvold Br/Aursund 01-02 
Kasserer Per Kr. Bangen Tynset 00-01 Jon Leren Tolgen 00-01 
Sekretær Harry E. Tjernstad Tolgen 00-01 Per Gunnar Haug Alvdal 00-01 
Styremedlem Tore Hornseth Ø.Rendal 01-02 Eilif Kokkvold Br/Aursund 01-02 
Leder 
ungdomsutvalget 

Tore Lunsæter Fåset 01-02 Joar Fossen Lonås 01-02 

       
Ungdomsutvalget 
Medlem Arne Ivar Nesset Dalsbygda 00-01 Iver Nymoen Kvikne 00-01 
Medlem Heid Baar Hådalen 01-02 Jens Narjord Narjord 01-02 
Innstillingskomite  for æresmedlemskap 
Formann Gert Aas Tynset 01-02 
Medlem Per Skjervagen Hådalen 00-01 
Vara Arne Harsjøen Tolgen 01-02 
Samlagets skifeltkontakt Hans Sollid Alvdal 01-02 
UK    
Formann Idar Moseng Nora 01-02 
Medlem Per Erik Oldertrøen Tynset 00-01 
Medlem Tore Lunsæter Fåset 01-02 
Revisorer    
Leder Jon Leif Brennmoen Tolgen 01-02 
Medlem Jon Ragnar Haugen Tolgen 00-01 
Vara Kåre Westgård Alvdal 01-02 
Valgkomite     
Leder Paul Oddlien Tronfjell 01 
Medlem Jon Egil Bakken Dalsbygda 01-02 
Medlem Sverre Skogås Hessdalem 01-02-03 
Samlagets instruktører: Per Erik Oldertrøen Tynset 
 Idar Moseng  Nora 
Samlagets banekontakt Morten Steen Tynset 
   
 
 
2. Samlagsstyrets virksomhet 
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Styret har hatt  7  styremøter og behandlet 27  saker. 
 
Representasjon: 
Formannen: Østlandskretsen, Opplandkretsen, Terminlistemøte med de andre samlagene i 
Hedmark, Skyttertinget, 
 
Leder i ungdomsutvalget: Opplandskretsen og ungdomsledermøte i Opplandkretsen. 
 
Styremedlem ; Terminlistemøte med de andre samlagene i Hedmark. 
 
3. Kurs i samlagets regi: 

• Tillitsmannskurs på Malmplassen lørdag 8. Januar. 
Dette var det 14. kurset i rekkefølge. De som var spesielt innbudt var: Formannen, sekretæren, hele 
ungdomsutvalget og nyvalgte tillitsmenn. 
 
Samlagsstyret vil fortsette denne tradisjonen med kurs på Malmplassen første lørdag i det nye året.  
 
Samlagsstyret vurderer det som meget nyttig at vi kan samles en gang i året for informasjon og 
faglig oppdatering. Forslag til tema som skal opp mottas med takk. 
 

• Kurs i bruk av det nye adm programmet. 
 

• Instruksjon i samlagets regi: Se årsmelding fra ungdomsutvalget. 
 
4. Hjemmesider 
I løpet av det siste året har samlaget fått egen hjemmeside på Internett. Det er sekretæren som har 
hatt ansvaret for dette. De innbydelser og resultatlister som ble sendt sekretæren på E-post ble lagt 
ut på hjemmesidene i løpet av kost tid. Det er utrolig hvor mange som har besøkt hjemmesidene. 
Det er lagt ut informasjon om mange tema og alle oppfordres til å følge med. Stort sett all 
informasjon som sendes lagene blir lagt ut her. Det er sekretærens oppfatning at hjemmesidene når  
langt flere skyttere enn den informasjon som sendes formannen.  

 
Dessverre er det framkommet at en del informasjon er blitt liggende hos formannen uten å komme 
de aktive for ørene. Samlagsstyret håper at dette gjelder i lite omfang og de som føler seg truffet 
sørger for å forbedre seg. 
  
Samlaget ønsker å ta i bruk E-post i større grad for å informere lagene og de skyttere som ønsker 
det. For å lette dette arbeidet er det ønskelig at alle skytterlag skaffer seg en fast E-post adresse. 
Narjord skytterlag har ei meget grei adresse: skytterlaget@narjord.no  
 
I forbindelse med hjemmesidene har det enkelte skytterlag blitt tilbudt å legge ut litt informasjon 
om laget, skytebanen, styret og eventuelt interne terminlister. Det er få av lagene som har benyttet 
seg av dette i særlig grad. Betingelsen er som for innbydelser og resultatlister. Sekretæren vil 
oppfordre skytterlagene til å anskaffe seg egne hjemmesider. Det er yngre medlemmer i alle lag 
som raskt snekrer sammen hjemmesider. Utfordringen er å følge dem opp med aktuell informasjon. 
Det er planer om å arrangere kurs i hjemmesidesnekring. Det er fint om lagene gir tilbakemelding 
om dette er ønskelig. 
 
5. Stevnene innen samlaget 
Stevnene inne samlaget holder fortsatt høgt nivå rent arrangementsmessig. Det som skuffer litt også 
i år er de mange resultatlistene som samlaget ikke fikk. Det er UK sin oppfatning at de har mottatt 
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færre resultatlister enn i fjor. Stort sett har formannen fått sine lister, mens det har vært noe mer 
mangelfullt til de andre i samlagsstyret som skal ha kopi av listene. Vi minner om at samlaget skal 
ha 3 lister, ei til samlagsformannen, ei til formannen i ungdomsutvalget og ei til formann i UK.  I 
det det vises til informasjonsfolderen minner vi om at det innen 14-fjorten dager etter at stevnet er 
avholdt skal både resultatlister og pengeoppgjør være sendt ut. Det er ingen grunn til å utsette dette. 
Dersom en legger opp til det kan resultatlistene være klare samme dag som stevnet ble arrangert. 
Fra Uk er kommet synspunkt på at den nevnte 14-fjorten dagers fristen som samlaget har innført er i 
lengste laget.   
 
Det er videre forskjell på hvor ”fine” resultatlistene er. Det legges ulik vekt på hvor lette de er å lese 
for mottakerne. Ofte bærer listene preg av å være nedkopiert så mye som mulig for å spare papir og 
porto ved utsending. Det er lite å spare på dette. Tenk etter selv hvor lett tilgjengelig du selv vil ha 
ei liste fra andre lag og bruk dette som en rettesnor for hvordan du utformer listene. Samlagsstyret 
ser for seg en endring i dette med resultatlister. Når stadig flere skytterlag anskaffer seg egne 
hjemmesider vil det være en naturlig konsekvens at kun oppgjørsskjema sendes skytterlagene, mens 
selve resultatene kan hentes ned fra Internett.  
 
Ellers gjennomføres mange stevner på rutine. Dette fører til at spenningen med et stevne ikke er til 
stede. Hadde vi på f. eks et feltstevne hatt som mål å ha nytt/endre minst et hold hvert år så ville 
dette medført, etter samlagets mening, større deltakelse på sikt. Vi må hele tiden prøve å tenke nytt.  
 
Invitasjoner til stevner kommer stort sett ut i tide, men også her kan vi legge litt mer arbeid i en pen 
layout. I dag har de fleste adgang til PC med tekstbehandlingsprogram som gjør dette enkelt. 
 
Ser vi på terminlista legger vi merke til at feltsesongen blir kortere og kortere. Det er ingen stevner 
på februar. Dette medfører at feltsesongen blir svært kort og hektisk. Vi oppfordret lagene til å ta på 
seg stevner i februar i forrige årsmelding. Ingen har meldt seg. Arbeidet med å sy sammen ei 
rimelig fornuftig terminliste er vanskelig. De faste stevner fastsettes på flere nivåer og alt dette må 
sammenfattes med det enkelte lags ønske. At dette må føre til at enkelte skytterlag ikke får 
arrangere stevner på de beste datoer er noe alle må forstå. Det er bl.a. reist spørsmål med feltstevnet 
som Glåmos skytterlag arrangerte lørdagen før samlagsstevnet. Her forsøkte samlagsstyret å 
imøtekomme Glåmos sitt ønske om et stevne sent i mars for å få bedre værforhold enn året før da de 
måtte avlyse. Den eneste ledige helgedagen  som styret fant å foreslå var nevnte lørdag. Samme 
hvor gode hensikter det er med å prøve å få til ei fornuftig terminliste så er den kanskje for mye 
oppbundet i de ”faste” stevner som har fått ”monopol” på de beste dagene. Ofte er disse stevnene så 
godt innarbeidet i store kretser at andre Samlag tar hensyn til dem.  Styret oppfordrer derfor alle til 
å komme med gode forslag under arbeidet med terminlisten.  
 
6. Skytebaneforhold v/skytebanekonsulent Morten Steen 
 

ÅRSMELDING SAMLAGETS SKYTEBANER 
 

Det har i høst vært gjennomført en befaring på samlagets skytebaner. Målet for befaringen var å få 
ajourført samlagets kartotek over skytebanene, oppmåling av avstander og skyteretninger, kontroll 
av baneinstrukser, protokoll over inspeksjoner av banen, kontroll av sikkerhetsbestemmelsene og 
være behjelpelig ved eventuelle spørsmål. Rapport etter befaringen er oversendt lagene. 
Alvdal skytterlag har mottatt midler fra miljøpakken til ombygging og støydemping av standplass, 
og de er også i gang med bygging av elektronisk 200 m. 
Øvre Rendal skytterlag’s ombygging av banen er ferdig med nye kulefang og nybygd standplass 
med midler fra miljøpakken. Neste gang vi møtes i Øvre Rendal, vil alle få en positiv overraskelse. 
Befaringen viste at de fleste av banene er meget bra, men det er behov for noen større reparasjoner 
ved enkelte baner. Sett under ett er våre skytebaner veldig bra, og det blir spennende med de nye 
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moderne banene. Flere lag investerer nå i elektroniske skiver for trening med planer om 
komplettering og samarbeid med å låne skiver og monitorer for å arrangere stevner. 
 
Tynset 14.11.-01. 
Morten Steen 
 
  
7. Oversikt over samlagets årsmeldinger i årene 1992 – 2000 
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1992  25 86 317 34 469  149 86 91 326 41 31 17 89 2706 296 562000 
1993  23 79 406 33 541  143 99 105 347 82 35 24 141 3094 316 647500 
1994  27 94 366 33 520  170 110 109 389 77 36 29 142 1940 328 544670 
1995 21 48 73 251 1629 2022  151 97 96 344 77 35 33 145 2511 285 552704 
1996 22 48 82 237 2064 2453  180 93 96 369 84 37 39 160 2982 269 528891 
1997 19 56 81 225 2117 2498  155 95 79 329 78 44 45 167 2994 262 504616 
1998 22 58 87 180 2240 2587  165 88 165 331 73 41 34 148 3066 206 533891 
1999 24 55 87 183 2265 2641  196 66 102 364 72 52 40 164 3142 175 537456 
2000 18 58 89 179 2207 2551 115 135 68 83 401 62 58 39 159 3111 169 589988 
2001                   
Siden det mangler 11 årsmeldinger da denne årsmelding skal sendes ut så må tallene fra 2001 fylles 
inn på ombudsmøtet. 
 
8. Statistikk fra lagene for 2001 

Deles ut på ombudsmøtet, se ovenfor. 
 

9. Sportslig oversikt 
Se vedlegg 
Kommentar til det sportslige: 
o Miniatyr 

Samlet deltakerantall har ligget på 81-123 (54-99 i 2000) på de åpne stevnene. Flest 
deltakere i år som i fjor på samlagsstevnet på Hådalen med 132 skyttere ( 115 på Tolgen i 
2000, 87 på Kvikne i 1999). Det har gått på de faste arrangørene også i år. Nytt av året er at 
Hådalen leide banen på Os og arrangerte samlagsstevnet. Dette burde andre lag følge opp.  
Dermed kan vi spre belastningen med å arrangere stevner litt. Miniatyrsesongen er kort og 
hektisk og derfor  forsøker vi å starte i desember denne sesongen. Synspunkt mottas med 
takk om dette er en ønsket utvikling. 

 
o Feltskyting 

Det er fortsatt vanskelig å få arrangører til stevner i februar. Vi fikk ingen tilslag på de 
utspill vi kom med under fjorårets Malmplassenkurs når det gjelder nye arr. og alternative 
arr. former. Vi ber lagene tenke over dette nok en gang, for eksempel dette med bilfelt.  

 
o Skifeltskyting. Vingelen arrangerte NV og Samlagsstevnet i skifelt med altfor få deltakere. 

Under NM fikk vi to norgesmestre; Leif Helge Riise, Tolgen i menn 18-19 år på 
normaldistansen og Jon Iver Jordet, Vingelen i menn 16-17 år på skifeltsprint. Vi gratulerer. 
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o Baneskyting 
Terminlista er bedre enn foregående år. Det er mange stevner i starten av sesongen og færre 
utover sommeren. Samlagsstyret har prøvd å påvirke dette, men det er vanskelig å få lag til å 
påta seg stevner når ”anviserne” sitter på traktoren, men elektronikken vil nok gjøre noe med 
dette. 

 
o Skytingens Dag: 

Viser til oversikt under pkt. 8 – oversikt over samlagets virksomhet. Flere lag burde benytte 
seg av muligheten som skytingens dag gir for å markedsføre skyttersporten.  

 
10. UK: 
Betraktninger omkring sportslig status etter sesongen 2001. 
Landsskytterstevnet i Bodø viste at Nord-Østerdal skyttersamlag har skyttere som virkelig kan 
hevde seg i alle klasser. Mest gledelig er allikevel den bredden vi etter hvert har fått i kl R. Det 
borger for at vi kan se framtida lyst i møte. Måtte de bare fortsette framgangen og framfor alt 
fortsette med skyting. Jeg skal ikke trekke fram de enkelte skytterne her, men la resultatlista for 
landsskytterstevnet tale for seg. 
 
Når det gjelder sesongen 2002, så ryktes det at flere av våre skyttere vil satse på Norgescupen, og 
det er gledelig, for det er fint å få matche seg her mot de aller beste gjennom flere stevner i 
sesongen.  
 
Til slutt vil jeg få ønske alle til lykke med skytingen i år 2002. 
 
For UK   Idar Moseng/s 

 
11. Styrets kommentar.  
Samlaget har satt frister for å kunne sende ut denne årsmeldinga i rimelig tid før ombudsmøtet. 
Fortsatt mangler det mange årsmeldinger. Dette medfører at årsmeldinga ikke er komplett i det den 
sendes til lagene. Vi oppfordrer på det sterkeste å få avviklet årsmøtene før fristen 20. november. 
Det er pr 26. november mottatt årsmelding fra 13 av 24 skytterlag. Dette er for dårlig. 
Erfaringsmessig vil ikke de siste årsmeldingene komme like før ombudsmøtet. Samlagsstyret ber 
om at dette ikke gjentar seg de kommende år. 
 
Økonomien til samlaget er i dag slik at utgiftene med å drive dagens virksomhet vil gjøre oss tom 
for kapital om en  2 til 3 år. Dette har styret drøftet og funnet ut at den enkelte skytterlagsmedlem 
må være med å sponse en liten sum hvert år, i tillegg til det som allerede trekkes. På  sakslista for 
dette ombudsmøtet er det lagt fram forslag om å heve  startkontingenten  på samlagstevnene slik at 
utgifter til medaljer, plaketter og pokaler blir dekket av denne ekstra kontingenten. Dersom dette 
blir vedtatt kan vi fortsette vår virksomhet som før. 
 
Årsmelding og vedlegg sendes i år på E-post til alle skytterlag med e-postadresser samtidig som den 
legges ut på samlagets hjemmesider. Styret mener vi må ta i bruk de nye hjelpemidlene som mange 
i dag har adgang til. 
 
Rekrutteringsarbeidet rundt om i lagene er den investering i framtid som alle lag må tenke meget 
seriøst på. Det er mange skytterlag som gjør en svært god innsats på dette området, mens det er 
andre som ikke gjør noe som helst.  
 
Styret finner også grunn til å dvele litt ekstra over at den positive utviklinga på anleggsektoren ser 
ut til å fortsette. Skytebanekontakten har i inneværende år besøkt samtlige baner (unntak Hessdalen) 
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og det er gledelig at de fleste skytterbanen er i rimelig god stand. Det er ingen graverende mangler 
på noen av banene.  
 
Samtidig må vi innrømme skytterlag retten til å velge tradisjonelle løsninger uten elektronikk i 
forbindelse med ombygging av sine skytebaner. Kostnadene ved å innføre elektronikk er ikke 
ubetydelige, og det gjelder ikke å ”forskreve” seg. Det gjelder også å bygge på en slik måte at laget 
kan fortsette ei stø og fornuftig drift også etterpå. En ombygging må ikke få tappe alle for krefter 
slik at lagets drift videre lider av dette. 
 
Samlagets utdanningskontakt gis ros for godt arbeid. Det er viktig at sportslig framgang blir fulgt 
opp av administrativ skolering. Styret håper flest mulig skytterlag tar seg tid til å lage egne 
hjemmesider. Det finnes yngre medlemmer som lager hjemmesider raskt og enkelt. 
 
Til slutt retter samlagsstyret en takk til alle som på sitt vis har bidratt til at dette året har blitt et godt 
år for skyttersporten, den høye sportslige standarden og ikke minst bredden og ønsker lykke til med 
det nye skytteråret. 
 

God jul og godt nytt skytterår ønskes dere alle ! 
 

Vingelen den 26. november 2001. 
Nord-Østerdal Skyttersamlag 

 
 
 

John Westgård/s.   Idar Moseng/s    Per Kristian Bangen/s 
 
 

Tore Lunsæter/s  Tore Hornseth/s     Harry E. Tjernstad/s 


